
سونیا گماری، پاروزنی اس��ت که از رشته کانوپولو 
به اسلالوم رفت و بعد از 7 ماه تمرین مسافر اینچئون 
شد. از همان ابتدا خوب پارو زد و با عملکرد خوبش به 
دیدار رده بندی رسید تا با شکست حریف تایلندی اش 
با زمان 1:27:36  اولین مدال اسلالوم ایران را به دست 
بیاورد. خودش از کس��ب این مدال بسیار خوشحال 
اس��ت: »در این مدت زحمات زیادی کشیدم و کسب 
این مقام واقعا ارزش زیادی برایم داشت. احساسم قابل 
توصیف نیست فقط یک ورزشکار می تواند بفهمد که 

چه احساسی دارم.«
شلما پیلش از اسلالوم در کانوپولو فعالیت 

می کردی؛ درست است؟
بله، سال ها در کانوپولو بودم و مقام های خوبی هم 
به دست آوردم. حتی سابقه خانم گلی نیز دارم. قبل از 
آن شناگر بودم و به رشته های آبی، علاقه زیادی دارم. 
از آنجایی که کانوپولو هم جزو رش��ته های آبی است، 

تصمیم گرفتم در این رشته فعالیت کنم.
خانواده ات با پیوستن به این رشته مخالفتی 

نداشتند؟
 کانوپولو جزو رش��ته هایی است که کمتر کسی از 

آن ش��ناخت دارد. خانواده من هم ابتدا شناخت 
چندانی از این رشته نداش��تند و مخالف بودند 
که من وارد این رش��ته ش��وم اما بعد از مدتی 

پیشرفت مرا که دیدند، حمایتم کردند.
در کرمانشلاه منابع آبی کافی برای 

تمرین کردن وجود داشت؟
خیر! متاسفانه با وجود این که استان ما 
از منابع آبی کافی برخوردار است اما محل 
مناس��بی برای تمرین کردن وجود ندارد. 
دریاچه ای در شهربازی اس��ت که ما در آن 

تمرین می کنیم. علاوه بر این، چون کانوپولو 
رشته ای است که می توان در استخرها هم تمرین 

کرد، ما بیشتر مواقع از استخرها استفاده می کنیم. در 
استخرها هم ساعت های مرده به ما می رسید.

در استان حمایت تان می کردند؟

بله خوشبختانه خانم قیطانی، رئیس هیأت استان 
کرمانشاه از هیچ کمکی به قایقرانان دریغ نمی کنند و 

از این جهت ما شانس داشته ایم.
حالا چطور شد تغییر رشته دادی و به سمت 

اسالوم رفتی.
کانوپولو رش��ته المپیکی نیس��ت و جایی هم در 
بازی های آس��یایی ندارد، تصمیم گرفتم به اسلالوم 
بروم. رشته ای که بسیار مهیج است و اولین بار بود که 

بانوان توانستند مجوز آسیایی اش را بگیرند.
تغییر رشته، تو را اذیت نکرد؟

مس��لما. چون ب��ا دو سیس��تم مختل��ف باید کار 
می کردم. یکی در آب ه��ای آرام و دیگری در آب های 
خروشان. در این رشته باید روی دو زانو بنشینی و تک 

بزنی.  ضمنا غلت زدن ورزشکار پ��ارو 
در ه��ر دو م��اده 
متفاوت است. نوع 
ت��ش  ینا تمر
بسیار با هم فرق 

می کند.
ایلن  بلا 

یط،  شرا

هیچ مشکلی برایت در تمرینات به وجود نیامد؟
متاسفانه چندبار دست چپم آسیب دید؛ به خاطر 
تفاوت غلت زدن ها نزدیک بود چندین بار خفه شوم. 
به هرحال ش��انس آوردم و مربیانم هم خیلی به من 
کمک کردند تا بعد از یک ماه به سیستم ها وارد شدم 

و درنهایت با زحمات فراوان به تیم ملی راه پیدا کردم.
در اینچئون تک مدال اسلالوم را به نام خود 

ثبت کردی، چه احساسی داری؟
در این رقابت ها حریفان کارکشته ای روبه روی خود 
داشتم. آنها س��ال ها در آب های خروش��ان کار کرده 
بودند. رقیب چینی من که قهرمان جهان بود و حریف 
تایلندی نیز در اردوی بانکوک مرا پشت سر گذاشته 
بود. ژاپنی ه��ا و کره ای ها هم خیلی ق��وی بودند که 

خوشبختانه آنها را پشت سر گذاشتم.
اسلترس زیلادی در بازی هلا داشلتی. گویا 

به راحتی نمی توانستی نفس بکشی...
بله، فشار روانی بالا بود. نداشتن یک روانشناس در 
تیم دلهره ام را زیادتر کرده بود. کس��ی هم نبود آرامم 
کند. من حتی در حد یک ورزشکار 
حرفه ای نمی توانس��تم غذا 

بخورم.
شنیده ایم خوب هم 

غذا نمی خوردی؟
البته در این باره اغراق زیادی شد. 
من غذای��م را می خ��وردم اما نه در 
حد یک ورزش��کار حرفه ای. آن هم 
به خاطر استرس زیاد بود. بعضی روزها 
فقط یک تکه گوشت را می جویدم تا 

تنها آب آن به بدنم برسد.
برای آینده ات چه نقشه ای داری؟

من تم��ام تمرک��زم روی اینچئون بود 
و ب��ه آرزوی بعدی ام فکر نکردم ام��ا امیدوارم 
این رش��ته را تا بازی های بعد به حال خود رها نکنند 
و مس��ئولان کمک کنند تا صاحب پیست استاندارد 

شویم.
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الهه منصوریان، متولد سمیرم اصفهان، ووشوکار 
ایرانی و برنده م��دال طلای جام جهانی سانش��و 
2۰1۰ چین، نق��ره قهرمانی جهان تورنتو کانادا و 
مدال برنز وزن ۵2- کیلوگرم سانشو در بازی های 
آس��یایی 2۰1۰ گوانگژو اس��ت. او ب��ه اینچئون 
کره جنوبی رفت ت��ا طلایی دیگر بگیرد اما حریف 
چینی دس��تش را خواند و با زیرکی ط��لای او را 
ربود. البته بی حکمت هم نبود، چون باعث ش��د، 
منصوریان از تصمیمش صرف نظر کرده و فعالیت 
خود را 4 سال دیگر هم ادامه دهد و عطش گرفتن 

طلا را در اندونزی از بین ببرد.
را  سلختی  مسلابقات 

پشت سرگذاشتی. درست است؟
واقعا همین طور است؛ با وجود 

تجربه بالا، اس��ترس زیادی 
داش��تم. می توانم بگویم 

ش��رایطم اص��لا خوب 
نبود.

 بلا ایلن اوصاف، 
خلوب توانسلتی بله 

فینال برسی.
بله.6 ماه تمرین سخت و فش��رده ای انجام داده 
بودم اما متاس��فانه در فینال، حریف چینی روش 
مبارزه مرا خواند و نتوانس��تم مبارزه خوبی مقابل 

او داشته باشم و باختم.
همه تعجب کردنلد که بله حریف چینی 
باختی؛ چون او را در فینلال جهانی مغلوب 

کرده بودی؟
در بازی فینال ش��رایط فرق می کرد. ووشوکار 
چینی بازی مرا آنالیز کرده بود و دستم را خوانده 
بود. او در فینال با تکنی��ک جدیدی مبارزه کرد و 
در حدی جنگید که غافلگیر ش��دم. برعکس من 
که نوع مبارزه ام هیچ فرقی نکرد و همین امر باعث 
از دست دادن طلا ش��د. کاش مربی ام برای تغییر 

روش مبارزه ام به من تأکید ویژه می کرد.

نکته جالب این بود کله نه تنها خودت که 
خواهرت نیز به رقیب چینی باخت!

وضعیت ش��هربانو با من فرق می کرد. او خیلی 
زحمت کش��ید اما داور به حریف ش��هربانو امتیاز 
می داد. به نظر من این بازی ها دو میزبان داش��ت، 
یکی چی��ن و دیگری کره جنوب��ی، چین که مهد 
ووش��وی جهان اس��ت و کره جنوبی ه��م میزبان 
این بازی ها ب��ود. هردو نفر به چین باختیم. در رده 
سنی بزرگسالان هنوز از این تیم 
می بازیم و تا به حال نتوانسته ایم 
در مسابقات رسمی این تیم را 

شکست دهیم.
رقبایلت  از  یکلی 
برای حضور در این 
بازی هلا سلهیا 

خواهرت بود. در این خصوص صحبت کن.
سهیلا به خاطر من کنار کشید. به او مدیونم اما 
حیف که نتوانس��تم با مدال طلا کارش را جبران 
کنم. البته حضور شهربانو همیشه خیلی دلگرمم 
می کند. ما دو خواهر، یک تیم هس��تیم. یک تیم 
متحد و همدل که برای موفقیت همدیگر هر کاری 
می کنیم. ما متفاوت ترین تیم ورزشی کاروان ایران 

بودیم.
رمز موفقیتت در چیست؟

همیش��ه تلاش کرده و تمرینات��م را به صورت 
جدی انجام دادم و تمرکز اصلی ام روی عملکردم 
بود و از خدا خواس��تم که نتیج��ه را به من بدهد. 
خداوند همیش��ه حامی من ب��وده و رمز موفقیتم 

است.
برنامه ات برای آینده چیست؟

فعلا اس��تراحت می کنم، چون خیلی خس��ته 
ش��ده ام. البته این شکست باعث ش��د که از ووشو 

خداحافظی نکنم.
مگر می خواستی خداحافظی کنی؟

قرار بود اگر ط��لا بگیرم، خداحافظ��ی کنم اما 
قسمت این بود که تا 4 سال دیگر ادامه بدهم؛ من 
هنوز تشنه طلای بازی های آسیایی هستم. البته 
درحال حاض��ر خیلی خس��ته ام و تنها می خواهم 
استراحت کنم. نه در لیگ شرکت می کنم و نه در 
جام جهانی. البته خودم را برای جهانی  سال آینده 

آماده می کنم.
پاداشت را گرفتی؟

بله.  هزار دلار دادن��د که البته خیلی کم بود. به 
نفر اول ۵ هزار دلار و به نف��ر دوم  هزار دلار دادند. 
رشته ما با رش��ته های دیگر فرق می کند و نباید 

پاداش رشته ها با هم یکسان باشد.
البته 75 سلکه هلم به صلورت جداگانه 

پاداش می گیری؟
م��ن قص��د دارم 1۰ س��که از پاداش��ی ک��ه 
می گیرم را به موسس��ه خیریه و ایت��ام اهدا کنم.

|  پریسا غفاری  | بازی های آسیایی اینچئون بلرای کاروان ایران با مدال نقره دختران در تیراندازی تیمی 
تفنگ بادی توسط نجمه خدمتی، الهه احمدی و نرجس امام قلی نژاد آغاز شد و با مدال برنز نسرین دوستی 
در کاراته به پایان رسید. 58 ورزشکار بانویی که در این دوره توانستند 16 مدال شامل 2مدال طا، 7 مدال 
نقره و 7 مدال برنز کسب کنند و رکورد مدال های خود را در این بازی ها بشکنند. آنها در دوره قبلی گوانگژو 
با 30 ورزشلکار بیشتر یعنی 88 نفر 14مدال شلامل یک طا، 4 نقره و 9 برنز کسلب کرده بودند. دختران 
ورزشلکار ما در این دوره معنای اولین را بسیار خوب تعریف کردند. اولین مدال کاروان تیمی تفنگ بادی، 

اولین مدال طا )نجمه خدمتی(، اولین مدال دوومیدانی )لیا رجبی(، اولین مدال اسالوم سونیا گماری و...! 

گفت وگوی »شهروند« با 4 بانوی مدال آور ایران در بازی های آسیایی

زنانه جنگیدیم؛ زنانه پیروز شدیم

دختر 18 ساله بیرجندی و اولین طلایی ایران 
در اینچئون. نجمه خدمتی دختری که یک لحظه 
در طول مسابقه نگاهش از روی مگسک منحرف 
نش��د و تیرهایش را به سوی س��یبل های طلایی 
نشانه گرفت. در فینال 7 دقیقه فرصت برای زدن 
تیر قلق به او داده شد و بعد از آن با فرمان مسئول 
خط در زمان 7۵ ثانیه یک تیر شلیک کرد. پس از 
زدن 1۰ تیر و با پیروزی در مسابقه نهایی به مدال 
طلا رسید تا اثبات کند، تیراندازی فقط مخصوص 
پسران نیس��ت. دختران هم می توانند در میادین 

بین المللی تیر بیندازند و مایه غرور ملت شوند.
اولین مدال کاروان را به دست آوردن، چه 

حسی دارد؟
بیانش برایم کمی س��خت است. خصوصا برای 
من که اولین تجربه ام در ای��ن بازی ها بود. زمانی 
هم که پدر و مادرم با من تماس گرفتند و تبریک 
گفتند، لحظات فراموش نشدنی برایم بود؛ هرسه 

ما گریه می کردیم.
از ایران با تو تماس گرفتند؟

بله، آنها وقتی صبح برای دیدن مس��ابقه بیدار 
ش��ده بودند، دس��ت به دع��ا امتیاز تیره��ای مرا 
می شماردند. خودشان می گویند، وقتی نوبت به 
تیرهای آخر رسید، اش��ک در چشمانشان جمع 

شده بود.
پلس آنها مشلوقان اصللی تو بلرای این 

ورزش هستند؟
بله، مادرم مربی تیراندازی است. از طریق او بود 
که با این ورزش آش��نا ش��دم. مربی خود من هم 

اوست.
مادرت فکر می کرد طا بگیری؟

مادرم همیشه به من یاد داده که سخت تلاش 
کنم تا راه موفقیت برای من هموار ش��ود. درواقع 
مدال خود را مدیون راهنمایی های مادرم هستم. 
خان��واده ام برای م��ن خیلی زحمت کش��یدند. 
آنها دعا کردند و سپاس��گزار هردو هس��تم. قبل 
از بازی ها هم مربی��ان و اطرافیان ب��ه من انرژی 
می دادند. من هم تمام س��عی ام را کردم تا بتوانم 

طلا بگیرم که خوشبختانه به این مهم رسیدم.
کسلی  کلم ات  سلن  به خاطلر  شلاید 
بگیلری،  ملدال  کله  نمی کلرد  فکلر 
آن هلم طلا وللی ایلن اتفلاق رخ داد...

من به اندازه بزرگترها تلاش کردم. در المپیک 
نانجینگ و رقابت های جهانی اس��پانیا خوب تیر 
زدم و تجربی��ات ای��ن دو پیکار را ب��ه کار گرفتم. 
پیش بینی مدال طلا را می کردم اما نه در انفرادی. 

پیش بینی می کردم در تیمی مدال بگیرم.
سطح رقبایت چگونه بود؟

نف��رات برت��ر جهانی در ای��ن بازی ه��ا حاضر 
بودند. به ویژه تیرانداز چین��ی که طلای المپیک 
را هم داش��ت. تا لحظه آخر هم مشخص نبود که 
چه کسی قهرمان می شود ولی 3 نفر اول مشخص 
ش��ده بودند و می دانس��تم جزو 3 نفر اول هستم. 

خیلی خوشحال شدم. حتی روی نتیجه مدیریت 
داش��تم، با این ح��ال تمرکزم روی ش��لیک های 
پایانی زیاد بود. پس باعث افتخار من بود که با سن 

کم توانستم به این موفقیت دست پیدا کنم.
دو ورزشلکار ایرانلی بله فینال رسلیده 
بودیلد، ایلن مسلأله کار تلو را سلخت تر 

نمی کرد؟
با وجود این که نرجس امام قلی نژاد هم در فینال 
حضور داشت، فرقی نمی کرد که مدالم طلا باشد 
یا نق��ره. مهم این بود که س��رود ایران در س��الن 
مس��ابقات خوانده ش��ود و این که پرچم ایران به 
اهتزاز درآید. حواسم بود؛ هدف من و نرجس این 
بود که به حریفانمان اج��ازه ندهیم دو مدال ناب 

رقابت ها را بگیرند. وقتی خودمان بودیم، یک جور 
سر گرفتن طلا کنار می آمدیم.

نگاه رقبایت به شما چگونه بود؟
آنها متعجب شدند. شاید اصلا انتظار نداشتند 
دو ایران��ی مدال های باارزش مس��ابقه  را بگیرند. 
چین، هندوستان و س��نگاپور مدعیان اصلی این 
رش��ته هس��تند. بنابراین کار با آنها در بازی های 

آسیایی بسیار دشوار شد.
شنیده ایم در بیرجند اسلتقبال گرمی از 

شما شد و سکه باران هم شده ای؟
با اس��تقبالی که از من در بازگشت از اینچئون 
شد، واقعا احساس غرور کردم و خوشحالم. مردم 
و مس��ئولان دلگرمم کردند. جش��نی هم برگزار 
کردند که در آن مس��ئولان اداره ورزش و جوانان 
و استانداری خراسان جنوبی با اهدای سکه از من 

قدردانی کردند.
تیراندازی رشته خاصی است و شاید برای 
خیلی ها جذاب نباشلد! با این نظلر موافق 

هستی؟
خیلی ها می گویند این ورزش تحرک ندارد اما 
به نظر م��ن در تیراندازی هم��ه فعالیت های یک  
ورزش دوومیدانی یا بس��کتبال انجام می ش��ود. 
نفس تیرانداز ب��ا تمرینات ه��وازی قابل کنترل 
اس��ت. کنترل عض��لات زمانی به ح��د مطلوب 
می رسد که انقباض س��ریع و کند عضلات هر دو 

آموزش داده شوند. گاهی وقت ها انجام یک دوره 
مسابقه س��اعت ها طول می کش��د. یک ورزشکار 
ورزیده تحمل بیش��تر و در نتیجه آسیب پذیری 
کمتری در مقابل خس��تگی دارد. طبیعی است، 
اگر این تمرینات نباشد، تمرکز خوبی هم به وجود 

نمی آید.
در زمینه باشگاهی هم فعالیت داری؟

بله، در باشگاه مقاومت تیراندازی می کنم و در 
لیگ هم با این تیم هستم اما تیراندازی به امکانات 
نیاز دارد تا پاس��خگوی علاقه مندانش باشد. ما به 
دلیل تحریم ها، فشنگ نداریم و با آن که در تفنگ 
خفیف ورزش��کاران خوب��ی داریم ول��ی به دلیل 

نداشتن فشنگ به حقمان نمی رسیم.
میزان طرفداران این رشته چقدر است؟

ببینید در همی��ن چند روز چق��در تیراندازی 
شناخته شد؟ دلیلش رسانه ها بودند. پس می شود 
ورزش هایی را که س��ال ها مح��روم بودند بیرون 

کشید و آنها را به مردم شناساند.

مسابقات دوومیدانی همیشه با تب وتاب خاصی 
برگزار می ش��ود. این بار هم لیلا رجبی، ملی پوش 
پرتاب وزن��ه بان��وان در مرحله نهای��ی بازی های 
آسیایی با 9 رقیب دیگر همراه ش��د تا برای مدال 
رقابت کند. این پرتابگر بلاروس��ی اصل تنها امید 
مدال آوری بانوان در این دوره محس��وب می ش��د. 
خیلی تمرین کرده بود و توانست با پرتاب 17 متر 

و 8۰سانتی متر در سکوی دوم بایستد و مدال نقره 
را صاحب شود. او با این مدال، اولین مدال بانوان را 
در این رشته کسب کرد. رجبی در سال 86 با تغییر 
تابعیت و پذیرفتن دین اسلام به کشورمان آمد و به 
همسری پیمان رجبی درآمد و اکنون سال هاست 

که پیراهن تیم ملی ایران را بر تن کرده است.
از حال و هوای روز مسابقه ات در اینچئون 

صحبت کن.
رقیب اصلی ام از چین بود که در کش��وری مانند 
آلمان تمرین می کند. مدال برنز المپیک را داشته 
و در قهرمانی جهان صاحب عنوان اس��ت ولی من 
می توانس��تم با حضورش به مدال طلا برسم ولی 

هرچه تلاشم را کردم نشد.
چرا؟

حریفانم مدت ها در کمپ ه��ای اروپایی تمرین 
می کنند و شرایط بهتری نسبت به من دارند. آنها با 
برنامه ریزی کار می کنند. اردو برای ورزشکار بسیار 
خوب اس��ت اما نه این که تنها 3 ی��ا 4 ماه مانده به 

مسابقات به اردو بروی.
یعنی اردوی باروس خوب نبود؟

برای من نس��بت به دوره های قبل��ی بهتر بود. 
4مسابقه هم در این کشور داشتم که در یکی از آنها 
اول شدم و 3 مس��ابقه دیگر به مقام دومی رسیدم 
اما باید یک برنامه ریزی 4 ساله برای تمرین داشته 

باشی.
پیلش از اعلزام فکلر می کردی بله مدال 

برسی؟
من در رکوردهای ثبت ش��ده نفر سوم بودم. فکر 

می کردم به مدال برسم اما رنگش مشخص نبود.
پیملان، همسلرتان هلم از کسلب مدال 

خوشحال بود؟

با هم در تماس بودیم و او هم بس��یار خوشحال 
شد. پیمان خیلی به من روحیه می داد.

از وضع جوایز حتما اطاع دارید؟
بله. 7۰ س��که برای مدال نقره در نظر گرفته اند. 
البته معلوم نیس��ت به این زودی ها بدهند، شاید 
یک سال طول بکشد! به دلیل این که در چند سال 
گذشته هم همین اتفاق افتاده است. فکر می کنم 

جوایز  سال 9۰ را 91 دادند.
رقبای جهانی تان چه شرایطی دارند؟

پرتابگران چین و آلمان شرایط خوبی دارند، البته 
در المپیک نماینده نیوزیلند مدال طلا گرفت.

برنامه بعدی  ات چیست؟
باید آبان ماه در مسابقات ساحلی تایلند شرکت 

کنیم.
کمی هم از خودت بگو. از زادگاهت و این که 

چطور شد تابعیت ایران را پذیرفتی؟
من در شهر ویتبسک به دنیا آمده ام و خانواده ام 
نیز درحال حاضر آن جا زندگی می کنند. به هرحال 

قس��مت این بود که با پیمان رجبی آش��نا شدم و 
با هم ازدواج کردیم. من به ای��ران آمدم و تصمیم 

گرفتم برای ایران مسابقه بدهم.
خانواده ات با این کار تو موافق بودند؟

نه. در ابتدا مخالف بودند، به ویژه مادرم. به خاطر 
این که ترس داشتند چون فرهنگ زندگی ام عوض 

می شود اما الان هیچ مشکلی ندارم.
تحصیاتت چیست؟

من تحصیلاتم درباره مربیگری دوومیدانی است 
و نمی دانم این جا چگونه آن را تطبیق دهم.

دوسلت داری در ایران مربلی دوومیدانی 
شوی؟

هن��وز فکری نک��ردم اما مش��کل این اس��ت 
امکاناتی که در ایران هست برای یک مربی کافی 
نیس��ت و نمی تواند کار کند. این رش��ته، ورزش 
پایه است ولی به آن رسیدگی نمی شود. احسان 
حدادی که نایب قهرمان المپیک است همیشه با 
مشکل مربی روبه رو بوده، ما که دیگر جای خود 

داریم.
با این نقره صاحب چند مدال شده ای؟

هفتمین مدالم بود. در مس��ابقات قهرمانی آسیا 
و رقابت های داخل س��الن مدال هایی گرفته ام. در 

غرب آسیا هم دو مدال طلا دارم.
درآمد شما از دوومیدانی چقدر است؟

بوش��هر که دیگر تیم باش��گاهی ندارد. فعلا هم 
پیشنهادهایی که می ش��ود اصلا مناسب نیست و 
بی ارزش است. تنها درآمد من ماهانه یک میلیون 
و 3۰۰ هزار تومان است. درباره تغذیه و مکمل هم 

کمک هایی صورت می گیرد.
چطور شد به سمت دوومیدانی رفتی؟

14 س��الگی در مدرسه یکی از مربیان تشخیص 
داد که من برای دوومیدانی خوب هستم. به همین 

دلیل انتخابم کرد.
پیملان رجبلی چلرا دوومیدانلی را کنار 

گذاشت؟
ش��رایط این رش��ته چن��دان خوب نیس��ت و 
باش��گاهی هم وجود ندارد ک��ه او بخواهد قرارداد 
ببندد و به همین دلیل کنار گذاشته و کار دیگری 

انجام می دهد.
وضع لباس تان چگونه اسلت؟ فدراسیون 

برایتان تهیه می کند یا خودتان؟
لباس هایی به ما می دهند اما نمی توان استفاده 
کرد. من خودم لباس ها را از خارج از کشور می خرم. 
جنسی که می خرم خیلی بهتر از داخل ایران است.

در این 7 سلال که ایران بلودی، چندبار به 
باروس رفتی؟

4 یا ۵ بار. البته پدر و مادرم به ایران سفر می  کنند 
و آنها را می بینم.

بیلن ورزشلکاران بهترین دوسلتانت چه 
کسانی هستند؟

من با مریم طوسی و سپیده توکلی رابطه خوبی 
دارم.

   طا یا نقره فرقی نمی کرد، مهم اهتزاز پرچم ایران بود

خدمتی: روز قهرمانی با خانواده ام گریه  کردم
   همسرم از مدال نقره ام بسیار خوشحال شد 

رجبی: مادرم مخالف گرفتن تابعیت ایرانی بود

   نایب قهرمان ووشوی آسیا سکه هایش را به ایتام می دهد
منصوریان: دستم در فینال رو شده بود

  کانوپولو را به خاطر المپیکی نبودنش رها کردم
گماری: نزدیک بود خفه شوم


